
 
Udtalelse om forsøgsordning om fælles skoledistrikt Ørestad den 6. april 2020 
for skolerne i Ørestad 
 
 
Udtalelse om forsøgsordning med fælles skoledistrikter for Ørestad og 
Kalvebod Fælled Skoler samt skolen ved Hannemanns Allé  
 
Til den rette modtager i Undervisningsministeriet 
 

På baggrund af høringssvaret1 der tidligere er blev sendt af skolebestyrelserne fra Ørestad og Kalvebod 
Fælled Skoler anmoder skolebestyrelserne fra disse skoler samt repræsentanter fra Skolen ved Hannemanns 
Allé om godkendelse af forsøgsordning med fælles skoledistrikter for de tre skoler med start ved skolestart 
2021-2022. 
 
Vi, repræsentanter for de tre skoler, er overbeviste om, at et fælles skoledistrikt ville afhjælpe 
kapacitetsproblemet i Ørestad og skabe større kontinuitet for skolerne og mere stabilitet for bydelens 
familier.  Med det fælles skoledistrikt, forstiller vi os også, at skolerne ville kunne samarbejde og fordele 
elever efter principper som søskendegaranti, skolens nærhed på bopæl, trafiksikkerhed på skolevej samt 
familiens ønske om at eleven skal optages på en bestemt skole. 
 
Konkret beskrivelse af ansøgningen 
Der søges om dispensation for folkeskolelovens § 36, stk. 2 således at der arbejdes med ét samlet 
skoledistrikt med optag på de tre skoler (og i fremtiden fire skoler, når vi også tæller skolen på Vejlands Alle 
med), som forsat skal have hver deres ledelse, skolebestyrelse og profil. Der ønskes mulighed for forskellige 
løsninger afhængig af skolerne kapacitet og ressourcer. Sammenlægningen af skoledistriktet skal gælde både 
indskrivning til 0. klasse og ved løbende indskrivning når elevernes tilknyttes eller skifter skole. 
 
Effekten af implementering af ét fælles skoledistrikt i Ørestad 
Vi mener at ét skoledistrikt ville have følgende fordele: 
 

 Bedre kapacitetsudnyttelse i skolerne i Ørestad, at der bliver skabt forudsigelige fremskrivninger samt 
højere undervisningskvalitet som følge af stabile klassekvotienter og elevsammensætninger.  

 Effektiv udnyttelse af ressourcer og mere stabil økonomi.  
 Højere tilfredshed blandt forældre der vælger folkeskolen til fordi de i højere grad får opfyldt deres frit 

skolevalg.  
 Styrket sammenhængskraft socialt i Ørestad hvor børn og forældre kender hinanden i hele Ørestad. 
 Mulighed for at fordele elever mellem skolerne for at opnå en optimalt blandet gruppe på hver 

skole/årgang/klasse. 
 Øget erfaring og viden om fælles skoledistrikter i flere af landet kommuner. 

 
Ørestads borgere har i mange år lidt under kapacitetsproblemer i skolerne i Ørestad (og under hyppige 
ændringer af skoledistrikter), og vi mener at ét fælles skoledistrikt er den bedste løsning til disse 
udfordringer.   
 
Vi anmoder om, at ansøgningen behandles med omhu og med høj prioritet, så vi hurtigst muligt kan få 
skabt stabilitet i fordelingen af elever på skolerne og bedst udnyttelse af de begrænsede ressourcer, der 
pt. er på skolerne i Ørestad. 
 
 
På vegne af skolebestyrelserne på Ørestad Skole og Kalvebod Fælled Skole samt 
forældrerepræsentanter fra Skolen ved Hannemanns Allé.  

 
1 https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/svar-materiale/190603_faelles_hoeringssvar_om_nye_skoledistrikter.pdf 


